



Noticias del Director

St. Hilda's Day

St. Hilda's Day tuvo lugar el sábado 23 de noviembre. Familias y amigos tuvieron la oportunidad de ver a alumnos de todas las edades en acción en actividades varias. Tuvimos un clima espectacular y resultó ser un día muy entretenido para todos.

La jornada comenzó con un breve acto de apertura y una bendición, luego el tradicional Gym Show. A continuación se desarrollaron una sucesión de eventos: los Interhouse de Natación y de Música, una muestra de Arte en Jardín de Infantes, una "Kermesse" organizada por un grupo de madres para los más chicos, Juegos Didácticos de Primaria, un mural de Arte de alumnos de Secundaria pintando in situ, y el Christmas Concert. BELLS tuvo su stand con Decoración de Cajas Navideñas para las familias de CONIN y expuso una reseña fotográfica de las numerosas actividades solidarias que organiza gracias al valioso y permanente apoyo de la Comunidad del colegio. La fundación Akamasoa Más Humanidad, a la cual ayudamos durante el año, tuvo su espacio para la venta de productos artesanales. La Jornada de Donación de Médula Ósea, organizado por la Fundación Primeros Pasos Delfina Vassallo con el apoyo de Alumni, resultó particularmente inspirador: 100 donantes incluyendo alumnos, personal, ex alumnos, padres y personas que no pertenecen a nuestra comunidad se ofrecieron en forma voluntaria a ayudar a salvar vidas.

¡Muchas gracias a todos aquellos que trabajaron mucho para que St. Hilda's Day sea un gran día!

*Fernando Lasala Quintana
Director General*

Noticias de Jardín de Infantes

Zhongguó



¡Qué increíble es ver que ya estamos llegando al final del año escolar! Uno de los eventos más maravillosos que tenemos en el Jardín de Infantes es el show de fin de año. Todos nuestros alumnos se visten divinamente, cantan, bailan y hablan en inglés creando un ambiente mágico y único.

St. Hilda's les desea...



*juna feliz Navidad,
próspero año nuevo...
y unas lindas vacaciones!*

Este año fue particularmente especial para mí porque tuve el placer de escribir la obra de teatro. Se llamó "Zhongguó" que significa 'China' en chino. Los chicos de Sala de 5 representaron los roles principales; los de Sala de 4 fueron niños y niñas de China; los de Sala de 3, soldados chinos; y los de Sala de 2, pequeños y dulces osos panda. También hubo 3 historias dentro del texto que fueron representadas por cada grupo, y muchas canciones seleccionadas cuidadosamente por Miss Mel para resaltar la cultura china dentro de la obra. Como todos los años la obra fue dirigida por Mrs. Blanco, quien año a año logra que los chicos sobresalgan y brillen en el escenario. Todas las maestras de Jardín también trabajan muy duro preparando materiales, y el día del espectáculo, están detrás de escena asegurándose que todo salga de manera sobresaliente. Miss Vicky, Miss Eli y Miss Lau siempre contribuyen con su ayuda así como otros miembros de nuestra comunidad. ¡Es una experiencia de trabajo en equipo maravillosa!

Sin embargo, por primera vez no pude asistir el día del show, ya que estoy de licencia por maternidad. No fue un problema gracias al ex alumno Lucas Aberastury por quien tenemos la posibilidad de ver en vivo todos los eventos culturales e importantes del colegio a través del canal de YouTube del Colegio. Estoy extremadamente agradecida por esta posibilidad ya que la filmación y el sonido fueron impecables. ¡Se sintió casi como estar allí con los chicos!

Miss Ine, docente Sala de 5



Noticias de Primaria

Año 6 - Entrevista a un escritor



El pasado lunes 25, recibimos la visita del escritor Eduardo Abel Giménez, quien publica libros de ciencia ficción y poesía. Los alumnos disfrutaron la lectura de la novela "Monstruos por el borde del mundo" y realizaron una entrevista a su autor, a través de la cual, pudieron conocer sus gustos literarios e inspiraciones. El encuentro permitió preguntar sobre la historia, los personajes y la posibilidad de una segunda parte o película. Luego de la entrevista, el autor firmó los ejemplares de los niños y compartió la lectura del cuento "Bicho de luz intergaláctico", uno de siete relatos que integran la antología "Cuentos de otros mundos". Agradecemos a Eduardo por esta experiencia enriquecedora que fortalece la lectura.

Barbara Schmidt, Biblioteca Primaria Castellano

Premios "Charito"

Felicitamos a los alumnos Benicio Álvarez Patko,



Pedro Cabral y Lucía Del Bueno por haber resultado campeones de la competencia de matemática "Olimpíada Charito". Esta competencia se lleva a cabo con alumnos de Años 3 y 4 de la Escuela Primaria y participan con escuelas de Hurlingham. Nos fue muy grato ser sede de las instancias inter-colegial y final, en las cuales participaron 60 alumnos y luego 30 alumnos clasificaron para la rueda final. ¡Muy bien por nuestros campeones y por todos los alumnos que formaron parte de Charito 2019!

Cora Riaño, Docente de Matemática

Tertulia literaria: Tercer encuentro de articulación



El pasado jueves 28 nos reunimos con motivo de dar finalización al Proyecto de Articulación 2019 entre Años 6 y 7B en Prácticas del Lenguaje. En esta oportunidad el proyecto consistió en organizar una reunión donde conversaran sobre las propuestas literarias trabajadas durante el año. Compartieron lecturas, citas de fragmentos, ideas, autores, sugerencias de lecturas, entre otros. Para finalizar, Año 7 les preparó un desayuno compartido donde continuaron socializando sobre las distintas expectativas que tienen para el próximo año.

*Luciana Saez y Rita Corigliano
Docentes de Prácticas del Lenguaje*





Año 2 - Visita al Planetario

Los alumnos de Año 2 disfrutaron de la visita al Planetario de la Ciudad de Buenos Aires. La actividad estuvo relacionada a los contenidos estudiados en Ciencias en inglés: el espacio, los planetas y las estrellas.

¡Disfrutamos mucho la salida y fue muy significativa para todos!

Karina Festa y Mercedes Gassó, Docentes Año 2

Noticias de Secundaria

¡Felicitaciones a alumnos de Año 11!



Los alumnos de Año 11 Gonzalo Pereira y Lucas Di Gregorio Giralt participaron de la Jornada Preuniversitaria por el 150º Aniversario de la Tabla Periódica en la Universidad Católica Argentina.

En esta ocasión presentaron los trabajos: Gonzalo Pereira, *Mi elemento favorito el mercurio*; y Lucas Di Gregorio Giralt, *Mi elemento favorito el aluminio, metal del presente y del futuro*.

Fue una experiencia interesante presenciar algunas clases y escuchar comentarios sobre los otros trabajos que participaron de la jornada.

Laura Cicero, Docente de Química

Y los alumnos premiados son...

- **Julietta Enrico Ivaldi**, Año 12, por obtener el segundo premio en la categoría Senior del ESSARP Creative Writing Competition;
- **Facundo Salas**, Año 8, por obtener una Mención en el Concurso de Haiku organizado por la Fundación Jorge Luis Borges;
- **Roberto Rey Barassi**, Año 12, por haber aprobado la instancia de OMA nacional en Córdoba;
- **Alanis Estathio**, Año 12 y **Sofía Moro**, Año 8, por haber obtenido respectivamente un Certificado de Mérito en la Categoría Senior y una Mención de Honor en la categoría Junior de la Competencia de Escritura de Ensayo St. Andrew's.

¡Nos enorgullece enormemente su interés y participación!

Música

Música en St. Hilda's Day

El Departamento de Música estuvo presente en el St. Hilda's Day con dos tradicionales eventos: el Interhouse de Música y el Concierto de Navidad. El Trinity Hall sirvió de escenario para estos dos eventos.

Año 5: Música inspirada por el Arte

Durante octubre y noviembre los alumnos de Año 5 trabajaron sobre la composición de música inspirada en 3 cuadros, *Noche estrellada* de Vincent van Gogh, *El filósofo meditando* de Rembrandt y *La Batalla de San Romano* de Paolo Ucello.

Se armaron 3 grupos con jefes y asistentes que coordinaron el trabajo. Los resultados fueron excepcionales, una buena muestra de trabajo en conjunto. Podrán verlos [aquí](#).

Camping Musical de Primaria

El martes 3 de diciembre se realizó en el Hurlingham Club el XV Camping Musical de Primaria. Los alumnos trabajaron durante todo el día sobre piezas del repertorio de orquesta ayudado por alumnos líderes del Secundario. Al final se realizó una muestra para padres en donde se presentaron las obras trabajadas durante el día. ¡Felicitamos a todos por su esfuerzo y compromiso!

Año 3: Clase abierta (cello y violín)

Los jueves 21 y 28 de noviembre los alumnos de violín y cello de Año 3 realizaron un pequeño concierto para mostrarle a sus familiares los sorprendentes progresos que tuvieron durante este año de trabajo.



Audiciones de alumnos

Entre el 19 y el 21 de noviembre se llevaron a cabo las audiciones de música. En ellas los alumnos de instrumento y canto mostraron, junto a sus profesores, lo trabajado durante este año.



Méritos de Música

El viernes 11 de octubre se otorgaron los "Merits" de música a los siguientes alumnos, teniendo en cuenta el compromiso en las actividades, actitud de trabajo y progreso académico:

- Año 1:** Giulietta Bianchi y Francisco Oblak.
- Año 2:** Federico Troha y Dante Mastromarino.
- Año 3:** Renata Otero y Nicolás Escola.
- Año 4:** Agustina Cadenas y Emma Reinhart.
- Año 5:** Bautista Cutri y Augusto Aberastury.
- Año 6:** Manuel Vázquez Moltedo y Marcos Becker.

Interhouse de Música

St. Paul's abrió el Interhouse interpretando con su orquesta *El Fantasma de la Ópera*, con el coro un balanceado arreglo de *Demons* de Imagine Dragons y *Like a Prayer* de Madonna y un arreglo del tema de Gershwin *Love is Here to Stay* para conjunto de jazz.

Luego St. John's hizo con su coro el famoso tema



de Freddie Mercury *Killer Queen*, un Mix de Michael Jackson con la orquesta y un ensamble de rock interpretó *Tan Solo* de Los Piojos.

St. Peter's tocó un arreglo orquestal de *Barro tal vez y Seguir viviendo sin tu amor* de Spinetta, un arreglo para coro con temas de Fito Páez y un arreglo de percusión no tradicional y canto de *La Pollera Amarilla* de Gilda.

El jurado, formado por el violinista y pedagogo Alejandro Varady y la cantante Mariana Mederos destacaron de manera acertada los detalles sobresalientes de cada grupo y eligieron como ganador a St. Paul's.

Concierto de Navidad

Este concierto se llevó a cabo como cierre del St. Hilda's Day. El coro y una orquesta de la comunidad, junto a un nutrido grupo de alumnos, anticiparon el clima de navidad interpretando un variado repertorio de villancicos.

Alumnos de Año 6 realizaron una serie de reflexiones acerca de la importancia de este momento del año.

Deportes

Interhouse de Atletismo



A fines de octubre tuvo lugar el Interhouse de Atletismo con la participación de alumnos de Año 4 a 12. Ya era la segunda suspensión por lluvia pero, en esta ocasión, el buen clima predominó durante todo el evento. Gran cantidad de padres nos acompañaron y fue una muy buena jornada de atletismo. También se corrieron postas de padres, y alumnos versus ex-alumnos: este año ganaron los varones Senior del colegio.

A continuación detallamos los alumnos campeones



2019 por categoría:

Junior B - Girls: Catalina Del Bueno y Delfina Pugliese; **Boys:** Lorenzo Mammarella.

Junior A - Girls: Sofía Bucciero; **Boys:** Gonzalo Torres Santamaría.

Under 15 - Girls: Mora Pérez Bacas; **Boys:** Marcos Gómez Bengoa.

Senior - Girls: Julia Ezcurra y Julieta Enrico Ivaldi; **Boys:** Martín Houssay.

Records batidos: Posta Senior Girls - St. Paul's (55'22')

Resultados generales: 1º: St. Paul's; 2º: St. John's; 3º: St. Peter's.

Campamentos



Este ha sido el mes de los campamentos: Año 1: en el Colegio (dos días); Año 2: en el Club Hurling (dos días); Año 3: en Entre Ríos (tres días); y Años 5 y 6: en Tandil (cinco días). Van de menor a mayor en cantidad de días y en la complejidad de las actividades planificadas, desde armado de carpas, hasta preparado de fuego y fogón. El viaje a Tandil incluye todas las actividades de turismo aventura. Para ver fotos del campamento en Tandil, click [aquí](#).



Se compitió en cuatro categorías de Varones (Junior A, Junior B, Under 15 y Senior, y tres en mujeres (Junior A, Junior B y Senior).

Los resultados fueron:

Goleadores:

Junior A: Martina Di Gregorio. **Junior B:** Ramón De Escalada Hjelt y Catalina Del Bueno. **Senior:** Valentina Badini y Julia Ezcurra.

Valla menos vencida: Junior A: Boys: St. Paul's. Junior B: Girls: St. Paul's y Boys: St. John's. Under 15: Boys: St. John's.

Resultados generales: 1º: St. Paul's; 2º: St. John's y St. Peter's.



Show de Gimnasia

Entre las actividades de St. Hilda's Day estuvo el Show de Gimnasia. Las alumnas del taller de Gym realizaron sus esquemas, mostrando a los padres y al resto de los alumnos lo aprendido durante el año. También participaron alumnas de Secundaria, presentando coreografías con música. Se llevó a cabo en el césped de la entrada.



Interhouse de Natación

Dentro de St. Hilda's Day también se realizó el Interhouse de Natación. Para que no fuera tan extenso, el estilo mariposa se tomó durante la semana como prueba anticipada. Se presentaron a todos los capitanes del colegio, y luego se cantó nuestro Himno. Gran cantidad de padres nos acompañaron. Los resultados fueron los siguientes:

Campeones de Primaria: **Junior B Girls:** Delfina Pugliese. **Junior B Boys:** Pedro Cabral. **Junior A Girls:** Zoe Gámamo. **Junior A Boys:** Juan Pedro Padilla Filosa.

Campeones de Secundaria: **Under 15 Girls:** Francesca Pini; **Boys:** Tomás Pereira. **Senior Girls:** Pia Izzo; **Boys:** Bautista Padilla Filosa. Se presentaron dos postas de exalumnos para correr

Interhouse de fútbol

Se realizó el viernes 22 de noviembre, dentro de la hora de Educación Física de los distintos grupos.



contra los alumnos y en esta oportunidad ganó Alumni. Bautista Padilla Filosa en la categoría Senior Boys, batió dos records: Espalda: 35"32' y Pecho: 48"19'.

Marcelo Nuñez, Director Dpto. de Educación Física

Arte

Anish Kapoor, Surge

El jueves 28 de noviembre, Año 8 fuimos a la Fundación Proa, dónde están exhibiendo una muestra llamada *Surge*, de Anish Kapoor. Allí nos explicaron que Kapoor es un artista abstracto, que en esta muestra en específico trabajó con temas como el origen, el vacío, los colores y la auto-creación. Encontramos estas obras interesantes y originales porque nos llevaban a pensar acerca de cómo podemos relacionar nuestra realidad e historia con lo que ellas presentaban.

Obras como *Disparando contra la pared* y *Ssvayambhu* representan la auto-creación, y generan en nosotros reflexiones acerca valores y sentimientos como la violencia, la furia y la determinación, entre otros. En cambio, las obras *El Origen* y *La Gestación* hablan sobre la inquietud y la creación de cosas nuevas, relacionándose a la vez con el nombre de la muestra:



Surge; logrando que el espectador piense y reflexione sobre su propia vida y realidad.

Sofía Moro y Mercedes Becker, alumnas Año 8

Mural de Arte - St. Hilda's Day

El mural que comenzamos en St. Hilda's Day fue diseñado, dibujado a escala sobre la pared y pintado por los alumnos de Arte.

La idea de realizarlo en vivo tenía como fin compartir con la comunidad un proceso de trabajo, en lugar de un resultado. De este modo, los interesados podían acercarse, conocer la técnica, despejar inquietudes y compartir sus impresiones con los alumnos.



Paralelamente, queríamos que la temática elegida (los desechos que están contaminando el agua y terminando con las especies que habitan en él) nos llevara a la reflexión pero sobre todo, nos invite a actuar. Por esta razón, estuvimos y estamos trabajando sobre un proyecto en el que sepáramos el plástico del resto de la basura para que pueda reutilizarse como madera plástica. Fue muy alentador ver como los más pequeños se acercaban a las botellas para colaborar con la reducción de plásticos; botellas que, además, se podían encontrar en todos los cestos de basura.

A los alumnos que el entusiasmo los llevó a pintar durante toda la jornada, a los que hicieron un esfuerzo por estar el tiempo que el resto de actividades les permitieron y a los que promovieron con tanto compromiso una actitud más responsable con el medio ambiente: ¡felicitaciones! Video, haga click [aquí](#).

Julietta Frogley, Docente de Arte, Secundaria

Acción Comunitaria

Música en el Geriátrico Rozman

El viernes 1 de noviembre, algunos alumnos de la Orquesta Intermedia fuimos a un hogar de ancianos en La Matanza. Allí tocamos diferentes canciones que estábamos preparando desde el comienzo del año. Tocamos algunas canciones clásicas como *Allegretto* de Beethoven y algunas canciones modernas como



Bury a Friend de Billie Elish.
Después de tocar, mostramos nuestros instrumentos, les contamos cómo empezamos a tener nuestro primer contacto con la música y hablamos con las abuelas y los abuelos. ¡Fue una experiencia muy agradable que nos gustaría repetir el año que viene!



Pedro Álvarez, alumno Año 9

Año 12 - Kermesse y lindos recuerdos



El lunes 25 de noviembre disfrutamos una de nuestras últimas mañanas en el colegio junto con los chicos de Sala de 5 de nuestro Jardín de Infantes y los de la

Guardería San Vicente de Paul haciendo una "kermesse" que organizamos para ellos. Aunque no se conocían entre sí, los chicos se divirtieron mucho y se hicieron amigos. Antes de la lluvia pudimos jugar afuera, compartir un rico desayuno y luego, cuando llegó la lluvia, adentro del salón cantamos todos juntos las canciones que recordábamos del Jardín. Agradecemos a Marianka (Ayerbe Rant) y Moira (Gonzales Chaves) por armar este programa y darnos la oportunidad de visitar el Jardín una vez más.

Julia Enterrios Cimarra, alumna Año 12

Orientación Escolar

Año 12 en PwC

Alumnos de año 12 de Secundaria fueron invitados por la firma Price Waterhouse & Co. S.R.L a realizar una práctica educativa de cuatro días en sus oficinas de Barracas, Olivos y Puerto Madero.

Esta actividad, muypreciada por nuestro colegio, brinda espacios de experiencia práctica dentro del ámbito laboral y permite a los alumnos participantes afianzar su orientación vocacional-profesional desde

una práctica vivencial. Asimismo nos es muy grato recordar que varios ex alumnos que efectuaron la práctica profesional cuando estaban en Año 12, hoy se encuentran trabajando para esta prestigiosa firma. ¡Gracias a Ezequiel Mirazón y familia por posibilitar tan valiosa actividad! Una vez más, resultó una gran experiencia para nuestros alumnos.

*Mariana Sartoris,
Docente AS Economics y Business Studies*

Despedida Año 12

Con el objetivo doble de despedir a nuestros egresados y hacer de su último día un momento especial, organizamos muchísimas actividades para que los alumnos puedan ponerse en contacto con todo lo vivido durante su paso por el colegio y que sea también una celebración de su amistad.

Hubo momentos para que todos sus docentes puedan despedirlos, desde Jardín, pasando por Primaria y Secundaria, así como también una actividad sorpresa que los padres prepararon para estar presentes en este día tan especial y acompañar a sus hijos en este fin de ciclo.

Fue una despedida distinta e inolvidable, con un almuerzo preparado por Max MacKay, docente del colegio y chef, una dinámica a cargo de las profesoras de lengua y el equipo de orientación, y la visita de alumni que los recibió como egresados y les hizo un regalito.



¡Fue una alegría poder despedir así a nuestra promoción 2019 y les deseamos todo lo mejor para esta nueva etapa que comienzan!

Equipo Orientación Escolar



*¡Felices
vacaciones!*





Headmaster's News

St. Hilda's Day

St. Hilda's Day was held on Saturday, November 23. Families and friends had the chance to see students of all ages in action in a variety of activities. The weather was spectacular and it turned out to be very enjoyable for all!

The day began with a brief opening ceremony and blessing, and then the traditional Gym Show. A succession of events followed: Swimming and Music Interhouses, an Art exhibition in Kindergarten, a "Kermesse" organized by mothers for the young, Educational Games by Primary students, a Secondary Art mural being painted on the spot, and a Xmas Concert. BELLS had a stand for decorating Christmas boxes for the CONIN families, and were able to show photographs of the numerous charity activities they organize during the year, thanks to the valuable and permanent support of the school Community. The Akamasoa Más Humanidad foundation, whom we help during the year, set up a stand and sold handmade goods. The Bone Marrow donation drive organized by the Fundación Primeros Pasos Delfina Vassallo with the support of Alumni, was extremely inspiring: 100 donors including students, staff, former pupils, parents, and people outside our community volunteered to help save lives.

Many thanks to all those who worked very hard to make this a great St. Hilda's Day!

*Fernando Lasala Quintana
Headmaster*

Kindergarten News

Zhongguó



How amazing it is that we are fast approaching the end of our School year! One of the most wonderful events we have in Kindergarten is our end-of-year Show. All our students dress up beautifully, sing, dance and speak in English creating a magical and unique atmosphere.

St. Hilda's wishes you all...



*a merry Christmas,
a happy new year...
and great holidays!*

This year was particularly special for me because I had the pleasure of writing the play. It was called *Zhongguó* which means "China" in Chinese. The 5-year-olds represented the main roles; the 4-year-olds were Chinese boys and girls; the 3-year-olds, Chinese soldiers; and the 2-year-olds tiny, sweet panda bears. There were also 3 stories within the play represented by each age group, and lots of songs carefully selected by Miss Mel to highlight the Chinese culture.

As in the past, the play was directed by Mrs. Blanco who, year after year, manages to make the children excel and shine on stage. All of the Kindergarten teachers also work extremely hard preparing props and, on the day of the show, are backstage making sure everything runs smoothly. Miss Vicky, Miss Eli and Miss Lau always contribute with their help as well as other members of the school community. It is a wonderful teamwork experience, indeed!

Yet, for the first time and because I am on maternity leave, I couldn't attend the show. It wasn't a problem though, as thanks to Lucas Aberastury - a former student- we have the possibility of watching live all our main School events through our school's YouTube channel. I am extremely thankful for this possibility; both the filming and the sound were outstanding, it felt as though I were there with the kids!

Miss Ine, 5-year-olds teacher



Primary News

Year 6 - Interview with an Author



On Monday 25, we received the visit of author Mr Eduardo Abel Giménez, who publishes science fiction and poetry books. The students enjoyed reading the novel "Monstruos por el borde del mundo" and were able to question the author, learning about his literary tastes and inspirations. They asked him about the story, the characters and the possibility of a second part or even a movie. After the meeting, Mr Giménez signed the copies of his book and shared the reading of the story "Bicho de luz intergaláctico", one of seven stories that make up the anthology "Cuentos de otros mundos".

We thank Eduardo for this enriching experience that helps strengthen reading skills.

Barbara Schmidt, Spanish Library teacher

"Charito" Awards

Congratulations to our students Benicio Álvarez



Patko, Pedro Cabral and Lucía Del Bueno for their performance at the Mathematics "Charito Olympiad", they're champions!

Year 3 and 4 Primary school students take part in this competition and compete with other schools from Hurlingham. We were very pleased to host the interschool final instances, in which 60 students participated and 30 students qualified to the final stage. Well done to our champions and to all the students involved in the 2019 Charito Olympiad!

Cora Riaño, Mathematics teacher

Literary Circle: Third Articulation Meeting



Years 6 and 7B students met on Thursday 28 November to complete this Spanish Language literary project that brings together the Primary and Secondary School. On this occasion, students met to talk about the literary proposals they worked on during the year. They shared readings, quotes from text fragments, ideas, authors, suggestions for readings, and much more.

To wrap up the activity, Year 7 shared a breakfast they prepared for the students, during which they continued socializing and talking about the different expectations they have for next year.

*Luciana Saez and Rita Corigliano
Spanish Language teachers*





Year 2 - A Visit to the Planetarium

Year 2 students enjoyed a guided visit to the Planetarium of the city of Buenos Aires. The activity was linked to the contents studied during Science in English: outer space, planets and stars. We had a great time and the visit was enriching to all!

Karina Festa and Mercedes Gassó, Year 2 teachers

Secondary News

Congratulations to Year 11 students!



On the 150th anniversary of the Periodic table, Gonzalo Pereira and Lucas Di Gregorio Giralt, Year 11 students, participated in a pre-university workshop at Universidad Católica Argentina.

On that occasion they presented the following research papers: Gonzalo Pereira, *My favourite element is Mercury*; and Lucas Di Gregorio Giralt, *My favourite element is Aluminium, a metal of today and of the future*.

It was an interesting experience to go to some classes and listen to comments on the other research papers presented during the workshop.

Laura Cicero, Chemistry teacher

And the award goes to...

- **Julieta Enrico Ivaldi**, Year 12, for obtaining 2nd prize in the Senior Category of the ESSARP Creative Writing Competition;
- **Facundo Salas**, Year 8, for obtaining an Honourable Mention in the Haiku contest organized by Fundación Jorge Luis Borges;
- **Roberto Rey Barassi**, Year 12, for having passed national OMA competition in Córdoba;
- **Alanis Estathio**, Year 12 and **Sofía Moro**, Year 8, for having obtained a Certificate of Merit in the Senior Category and an Honourable Mention in the Junior Category of the St. Andrew's Essay Writing Competition.

We are really proud of your interest and involvement!

Music

Music at St. Hilda's Day

The Music Department was present at St. Hilda's Day with two traditional events: the Music Inter-house and the Christmas Concert. The Trinity Hall served as the setting for both events.

Year 5: Music inspired by Art

During October and November students from Year 5 composed music inspired by three classic pictures, *Starry Night* by Vincent van Gogh, *The Philosopher in Meditation* by Rembrandt and *The Battle of San Romano* by Paolo Uccello. The class was divided into three groups with coordinators and assistants to organise the work. The results were outstanding, a great example of team-work, and may view [here](#).

Primary Music Camp

The 15th Primary Music Camp was held in the Hurling Club facilities on Tuesday, December 3. Primary students worked very hard playing the orchestra repertoire with the help of Secondary student leaders.

At the end of the activity, students performed what was learned during the day to parents present. We'd like to congratulate everyone for their effort and commitment!

Year 3: Open class (cello and violin)

On November 21 and 28 parents were invited to a small concert prepared by Year 3 students playing cello and violin. Students were able to show their amazing progress; a result of their hard work during the year.



Student Individual Performances

The Student Individual Performances were held on November 19, 20 and 21. They are an important event where our students show their progress playing their instruments and singing, accompanied by their music teachers.



Music Merits

Music Merits were awarded on Friday, October 11 to the following students, for their commitment, good attitude towards activities and academic progress:

- Year 1:** Giulietta Bianchi and Francisco Oblak.
- Year 2:** Federico Troha and Dante Mastromarino.
- Year 3:** Renata Otero and Nicolás Escola.
- Year 4:** Agustina Cadenas and Emma Reinhart.
- Year 5:** Bautista Cutri and Augusto Aberastury.
- Year 6:** Manuel Vázquez Moltedo and Marcos Becker.

Music Interhouse

St. Paul's opened the Interhouse competition with a piece for Orchestra, *The Phantom of the Opera*. The choir later sang a balanced arrangement of *Demons* by Imagine Dragons and *Like a Prayer* by Madonna and the chamber group played an ar-



rangement of Gershwin's *Love is Here to Stay* for jazz ensemble.

The next House to perform was St. John's. They sang the famous Freddie Mercury song *Killer Queen* with the choir, a *Michael Jackson Mix* with the orchestra and a rock ensemble performed *Tan Solo* by Los Piojos.

St. Peter's played an orchestral arrangement of *Barro tal vez* and *Seguir viviendo sin tu amor* by Spinetta, an arrangement for choir with songs by Fito Páez and a non-traditional percussion arrangement and singing of *La Pollera Amarilla* by Gilda. The judges were the violist and educator Alejandro Varady and the singer Mariana Mederos, who highlighted the outstanding details of each group and chose St. Paul's as the winner.

Christmas Concert

This concert was the closing event at St. Hilda's Day. Members of St. Hilda's Community Orchestra and Choir, along with a large group of students, anticipated the Christmas spirit by playing a variety of Christmas Carols.

Year 6 students included a mini play with some thoughts about the importance of Christmas.

Sports

Athletics Interhouse



The Athletics Interhouse took place at the end of October with students from Year 4 to Year 12. It had rained on the two previous dates scheduled, but we had good weather this time. Many came to watch and it was a very good day of athletics. Relay races were run against parents, and students versus Alumni: this year our Senior Boys team won.



2019 Champions were as follows, by category:

Junior B - Girls: Catalina Del Bueno and Delfina Pugliese; **Boys:** Lorenzo Mammarella.

Junior A - Girls: Sofía Bucciero; **Boys:** Gonzalo Torres Santamaría.

Under 15 - Girls: Mora Pérez Bacas; **Boys:** Marcos Gómez Bengoa.

Senior - Girls: Julia Ezcurra and Julieta Enrico Ivaldi; **Boys:** Martín Houssay.

Records beaten: Senior Girls Relay - St. Paul's (55'22')

General results: 1st: St. Paul's; 2nd: St. John's; 3rd: St. Peter's.

Camping Trips



This has been the month for camping trips: Year 1: at school (two days); Year 2: at Hurling Club (two days); Year 3: in Entre Ríos (three days); and Years 5 and 6: in Tandil (5 days). They grade as to the amount of days and complexity of planned activities, from tent-pitching to fire-lighting and bonfire preparation. The trip to Tandil includes all the outdoor adventure activities. Photos of the trip to Tandil, click [here](#).



categories (Junior A, Junior B, Under 15 and Senior), and the girls in three (Junior A, Junior B and Senior).

Results were as follows:

Top goal scorers: *Junior A:* Martina Di Gregorio.

Junior B: Ramón De Escalada Hjelt and Catalina Del Bueno. *Senior:* Valentina Badini and Julia Ezcurra.

Best goal defence: Junior A: Boys: St. Paul's. Junior B: Girls: St. Paul's - Boys: St. John's. Under 15: Boys: St. John's.

General results: 1st: St. Paul's; 2nd: St. John's and St. Peter's.



Gym Show

The Gym Show took place as part of St. Hilda's Day. The students who take part in the Gym workshop performed, showing parents and those present routines learned during this year. Secondary students also took part in choreographies to music. All this took place on the School Lawn.



Swimming Interhouse

The Interhouse Swimming took place during St. Hilda's Day. In order to avoid it being too long, the butterfly races were held during the week. House Captains were presented and the School Song was sung to a packed audience.

Results were as follows:

Primary Champions:

Junior B Girls: Delfina Pugliese. *Junior B Boys:* Pedro Cabral. *Junior A Girls:* Zoe Gamino. *Junior A Boys:* Juan Pedro Padilla Filosa.

Secondary Champions:

Under 15 Girls: Francesca Pini; *Boys:* Tomás Pereira. *Senior Girls:* Pia Izzo; *Boys:* Bautista Padilla Filosa. Two Alumni relay teams swam against the school, and Alumni won this year. Bautista Padilla Filosa in the Senior Boys category,

Football Interhouse

This took place on Friday, November 22, during P.E. classes of each group. The boys played in four



broke two records: Backstroke: 35"32' and Breaststroke: 48" 19'.

Marcelo Nuñez, Head of the P.E. Department

Art

Anish Kapoor Exhibition - "Surge"

On Thursday November 28, Year 8 went to Fundación Proa to see an exhibition by Anish Kapoor called "Surge".

We learned that Kapoor is an abstract artist who, for this exhibition, worked especially on themes such as origin, void, colours and self-creation. We found these artworks interesting and original because they led us to think about the way in which we can relate our lives and history with what they represent.

Artworks such as *Shooting against a wall* and *Ssvayambhu* represent self-creation and incite us to reflect on values and feelings such as violence, fury and determination, amongst others.

In contrast, others such as *The Origin* and *Gestation* embody curiosity and the creation of new things, which brings us back to the name of the exhibition: Surging. This exhibition makes spectators



think and reflect on their own lives and realities.

Sofía Moro and Mercedes Becker, Year 8 students

St. Hilda's Day: Mural

The mural that was started on St. Hilda's Day was designed, sketched to scale on the wall and painted by our Art students.

The idea behind carrying out this activity live was to share with the community the working process rather than the end product. In this way, those interested could approach the mural, get to know the technique, clarify doubts and share impressions with the students.



At the same time, we wanted that the topic chosen (the amount of garbage polluting bodies of water and endangering species inhabiting them) would lead to reflection and, above all things, invite us all to take action.

With this in mind, we have been working on a project in which we separate plastic from rubbish to recycle it as usable 'plastic wood'. It was very encouraging to see how the little ones collaborated with the reduction of plastic by placing that waste in the bottles, which could be found in every garbage bin. We wish to congratulate those students who, led by their enthusiasm, painted during the whole event; those who made an effort to be there when the other activities allowed them to do so; and those who promoted with such commitment a more responsible attitude towards the environment. Video, click [here](#).

Julieta Frogley, Secondary Art teacher

Community Action

Music at Rozman Home for the Elderly

Some students of the Intermediate orchestra went to a home in La Matanza on Friday November 1. We went there to play songs we have been preparing since the beginning of the year. We played some classic pieces such as *Allegretto*



by Bethoven and some modern songs such as *Bury a Friend* by Billie Elish. After our performance we showed the residents our instruments, shared with them our first contact with music and how it was that we started playing, and just chatted with them. It was a very nice visit that we would like to repeat next year!

Pedro Álvarez, Year 9 student



Year 12 - Kermesse and nice memories



On Monday 25 November, we enjoyed one of our last mornings at school together with our Kindergarten 5-year-olds and the ones from the

Guardería San Vicente de Paul in a "kermesse" we organised for them. Although they didn't know each other, the children had fun and were able to establish relationships. Before it rained we played outside, had a nice breakfast and then, and when it started raining, we organised an activity indoors: we all sang together songs that we remembered from Kindergarten. We would like to thank Marianka (Ayerbe Rant) and Moira (Gonzales Chaves) for organising this event and for giving us the chance of visiting Kindergarten once again.

Julia Enterrios Cimarra, Year 12 student

School Counselling

Year 12 in PwC

Year 12 students were invited by Price Waterhouse & Co. S.R.L to carry out an educational practice during four days at their offices in Barracas, Olivos and Puerto Madero. This activity, which is greatly valued by our school, offers practical experiences in a working environment and allows the students

taking part to consolidate their professional orientation. Likewise, we are pleased to inform that several former students who carried out this practice when they were in Year 12 are now working for this prestigious company.

Thank you, Ezequiel Mirazón and family for making this valuable practice possible! Once more, it was a great experience for our students.

*Mariana Sartoris,
AS Economics and Business Studies teacher*

Farewell Year 12!

With the aim of both saying goodbye to our graduates and making their last day at school a special one, we organised a lot of activities so they could relive moments during their years at School and celebrate their friendship.

There were occasions for all teachers to say farewell: from Kindergarten, Primary and Secondary. We also asked parents to prepare a surprise activity so that they could be a part of this very special day in which this stage in their children's life comes to an end.

Mr Max MacKay, Global Perspectives teacher and chef, made his contribution by preparing a special lunch; Rita Corigliano and Graciela Ruiz carried out a very moving activity with our students; and members of the Alumni Association welcomed them with a little gift.



We were happy to say goodbye to our 2019 graduates in this lovely way and we wish them all the best in this new stage of their lives!

School Counselling Team



Have a nice
summer holiday!